
INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU 

• Velkokapacitní kontejner 

Dne 27.9.2024 bude přistaven k hospodářské budově pod obecním úřadem kontejner na 

velkoobjemový odpad. Odvezen bude ráno 30.9.2024. 

• Elektrozařízení 

Elektrospotřebiče můžete vozit pod terasu obecního úřadu. Předpokládám, že elektrozařízení bude 

odvezeno 30.9.2024.  

• Vodovod 

Stavba vodovodu byla zahájena v měsíci září 2024. Začíná se přivaděčem od obce Podhradí  a 

pokračovat se bude směrem na obec Bukvici. Cena stavby včetně přípojek cca 44 mil Kč bez DPH. Dotace 

na stavbu vodovodu ve výši 31,7. mil. Kč. Pro vlastníky nemovitostí se připravuje smlouva ohledně 

domovních vodovodních přípojek. Budete osloveni. V měsíci srpnu byla uzavřena smlouva o úvěru s KB 

Jičín ve výši 10 mil. Kč.  

• Prostranství u obecního úřadu s digitální úřední deskou 

Jedná se o úpravu prostranství, výstavbu veřejného osvětlení a nákup digitální úřední desky.  Dotaci 

jsme získali ze SZIF ČR  ve výši 694 850 Kč, obec uhradila částku 173 713 Kč. Celková částka za dílo 

868 563 Kč. 

• Autobusová zastávka 

z důvodu odlupování kamene z betonu, byl změněn povrch na žulové kostky. Cena díla  78 905 Kč. 

• Polní cesty na Křelině 

V roce 2025 se bude realizovat projekt polních cest na Křelině k lesu HC3a, HC3b  a pak podél lesa HC1 

na hranici s katastrem Nadslav. Dojde k propojení stávajících polních cest HC5 a VC1 k.ú. Bukvice. 

Předpokládaná hodnota dle projektové dokumentace 4,5 mil. Kč s DPH. Na stavbu je požádáno o dotaci.  

• Víceúčelové hřiště 

V září byla podaná žádost o dotaci na stavbu víceúčelového hřiště. Možnost získání dotace max. ve výši 

2 mil . Kč. Předpokládaná cena cca 3 mil. Kč. 

• Chodník v Bukvici 

Byl proveden pasport kanalizace podél komunikace II/501 v Bukvici, abychom získali informace, kde je 

kanalizace poškozená a jak je průchodná. 

Byla zpracovaná projektová dokumentace na stavbu chodníku, pro stavební povolení za částku 698 440 

Kč. V měsíci září jsme získali stavební povolení na stavbu chodníků. Jedná se chodník v délce 840 m. 

Předpokládaná cena za stavební práce 8,3 mil. Kč.  Stavba chodníku je rozdělena na 3 části.  Realizovat 

se bude dle získání dotace a možností obce. 

 

 

 



Zprávy z regionu 

 

Letiště Vokšice u Jičína 

V roce 2023 paní Sytná Vás v Bukvici a ve Křelině navštívila s petičními listy ohledně plánovaného 

zvýšeného provozu vokšického letiště. Požádala Vás o podpis. Petici podepsalo celkem 3 777 obyvatel 

z Jičínska. Děkujeme všem, kdo petiční list podepsali. 

Svazek obcí Mariánská zahrada podpořil městys Podhradí dopisem na Ministerstvo dopravy ČR.  Já, jako 

předsedkyně svazku, jsem poslala dopis panu ministrovi M. Kupkovi. V dopise jsem zastupovala 30 obcí 

s jejich 33 místními částmi s téměř 11 000 obyvateli. Požadovala jsem zachování současného způsobu využití 

letiště pro sportovní a rekreační létání. Pan ministr M. Kupka letiště osobně navštívil a ubezpečil přítomné, 

že při výběru příštího vypůjčitele pozemků na letišti bude přihlédnuto k požadavkům okolí. Následně byla 

podepsána Smlouva o výpůjčce s místním aeroklubem na období dalších osmi let. Bohužel firma, která se 

snažila převzít provozování letiště se stále snaží tento vývoj zvrátit a od svého záměru vybudovat zde 

výcvikové středisko pilotů nechce ustoupit. Informace mi sdělil Michal Rambousek, starosta městyse 

Podhradí. 

 

Kaple Loreta – záchrana 

V červnu 2023 jsem jako předsedkyně svazku obcí Mariánská zahrada vyvolala jednání na záchranu 

kulturní nemovité památky – kaple Lorety. Hrana lomové stěny k základům kaple je již 1,6 m. Není na 

co čekat.  Čedičová stěna stále zvětrává a odlupuje se.  

Loreta byla postavena v roce 1694 tj. před 330 lety. Náměstkyni hejtmana Martinu Berdychovou jsem 

o této situaci informovala.  

Pozvali jsme každého, kdo by mohl přiložit ruce k dílu a tuto dominantu MZ zachránit. Zúčastnilo se 30 

lidí z různých institucí (památkáři, životní prostředí, geologové, vlastníci nemovitostí, historici, 

starostové okolních obcí, atd.). 

Na jednání vyplynulo, že se musí udělat v první řadě průzkum. Bylo navrženo, že se zadá zpracování    

inženýrsko-geologického a geotechnického průzkumu. Zpracován byl v prosinci 2023 ing. J. 

Chaloupským. Bylo přislíbeno R. Coganem a M. Berdychovou,  že KÚ KHK uvolní finanční prostředky. 

Žadatelem o dotaci na zpracování celé dokumentace pro sanaci lomové stěny je svazek obcí Mariánská 

zahrada. V současné době se zpracovává projektová dokumentace na stavební práce s výkazem výměr 

pro stavební povolení.  

Náměstkyně hejtmana Martina Berdychová mi zajistila schůzku s Centrálou cestovního ruchu KHK 

ohledně projektu česko – polské spolupráce, kde by bylo možné zajistit finanční prostředky. Po ukončení 

projektu s Krajským úřadem KHK Mariánská zahrada podá vyúčtování. Dokumentaci a starosti 

předávám panu starostovi M. Rambouskovi, který projevil zájem o řešení dané situace.   Stavba se 

nachází na katastrálním území Hlásná Lhota u Jičína, což spadá pod městys Podhradí – starosta M. 

Rambousek. S panem starostkou budu nadále spolupracovat. Mariánská zahrada se stane partnerem 

projektu.  
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